

渔业信息与战略

YUYE XINXI YU ZHANLUE

第 37 卷 第 1 期 2022 年 2 月

目 次

产业发展

- 阿根廷红虾(*Pleoticus muelleri*)对中国贸易进程及面临的机遇和挑战
..... 王晓晴(1)
- 我国公海渔业发展现状、影响因素与应对措施
..... 董恩和,林建杰,罗俊荣,张 衡,严云志,葛雅丽,陈云云,杨 超,韩海斌(12)
- 全球主要海水养殖国家生产特征分析及其与中国平均价格的比较分析
..... 岳冬冬,吴反修,邱亢铨,张 爽(19)

调查研究

- 南海北部海鳗资源利用状况评估
..... 莫奇龙,胡世森,谢君君,罗进辉,冯 波(27)
- 上海市水产养殖用水环境改良剂的使用情况分析
..... 冯子慧,林启罗,陆 军(34)
- 渔业科研院所创新团队发明专利成果储备浅析——以中国水产科学研究院南海水产研究所为例
..... 郭永坚,阴晓丽,郭奕惠,孙志伟,明俊超,于 刚,文国樑(39)

研究综述

- 水产养殖废水处理技术及展望
..... 盛文雨,纪炜炜,阮 雯,郑 亮(47)
- 基于 CNKI 数据库的大黄鱼(*Larimichthys crocea*)种质资源及其开发利用研究进展
..... 刘 勤,唐保军,刘 堃,王 磊,沈映君,王 茜,余丽萍,高 凌,陆亚男(54)

国际瞭望

- 渔业科技前沿
..... 杨林林 编译(61)
- 国际渔业动态
..... 王 茜 编译(71)

FISHERY INFORMATION & STRATEGY

Vol. 37, No. 1, Feb. 2022

CONTENTS

- Review on opportunities and challenges for Argentine red shrimp trade with China
..... WANG Xiaoqing(1)
- Current situation, restrictive factors and countermeasures of the high sea fisheries in China
..... DONG Enhe, LIN Jianjie, LUO Junrong,
ZHANG Heng, YAN Yunzhi, GE Yali, CHEN Yunyun, YANG Chao, HAN Haibin(12)
- Analysis on the production characteristics of major mariculture countries in the world and its comparison
with the average price of mariculture products in China
..... YUE Dongdong, WU Fanxiu, QIU Kangcheng, ZHANG Shuang(19)
- Stock assessment of *Muraenesox cinereus* in the northern South China Sea
..... MO Qilong, HU Shisen, XIE Junjun, LUO Jinhui, FENG Bo(27)
- Investigation and analysis on the application of environment improver for aquaculture in Shanghai
..... FENG Zihui, LIN Qiluo, LU Jun(34)
- Analysis on patent achievements reserve of innovation teams in fishery research institutes——A case stud-
y of South China Sea Fisheries Research Institute, CAFS
GUO Yongjian, YIN Xiaoli, GUO Yihui, SUN Zhiwei, MING Junchao, YU Gang, WEN Guoliang(39)
- Review on treatment technology of aquaculture wastewater and its prospect
..... SHENG Wenyu, JI Weiwei, RUAN Wen, ZHENG Liang(47)
- Research progress on development and utilization of *Larimichthys crocea* germplasm resources based on
CNKI database
..... LIU Qin, TANG Baojun,
LIU Kun, WANG Lei, SHEN Yingjun, WANG Qian, YU Liping, GAO Ling, LU Yanan(54)
- Cutting edge of fisheries science and technology
..... Compiled by YANG Linlin(61)
- International fisheries dynamics
..... Compiled by WANG Qian(71)